
Při prohlídce stavu podlahy v míst-
ní tělocvičně jsme zjistili, že tato je 
v dost špatném stavu a tak budeme
muset v co nejbližší době provést její
rekonstrukci s úpravou instalace něk-
terých tělocvičných prvků, aby nám
tělocvična mohla dále sloužit a nehro-
zilo nebezpečí nějakého úrazu.
Tělocvična je využívána nejen místní
školou, ale je hojně využívána i pro
pronájem, a to jak místními spolky 
a spoluobčany, tak i přespolními.

V letošní prozatím krátké zimě 
s minimem sněhu došlo k problémům
se střechou na místním muzeu, kdy je
tato v nevyhovujícím stavu a bylo te-
dy přistoupeno k jednání o předělání
celé střechy, kdy se odstraní problém
se zatékáním vody, ale hlavně zmizí
nebezpečí pádu sněhu ze střechy, aby
nedošlo k nějakému zranění.

Dále chceme částečně zrekonstru-
ovat parketovou podlahu v místní so-

kolovně, kde dochází k mírnému
vzdutí části této podlahy. Po prohlíd-
ce odborníkem bylo konstatováno, že
podlaha je v dobrém stavu a mělo by
stačit provedení lokální rekonstrukce.

Abych se po delší době vrátil 
k problému třídění a sběru odpadu v
našem městě:na stránkách města je
zajímavý článek o zálohování plecho-
vek i plastů, takže kdo má zájem, ať si
ho vyhledá. Od Nového roku byl na
sběrném dvoře spuštěn systém, kdy
mají možnost ukládat některé druhy
odpadů na sběrný dvůr obyvatelé
Křižánek. Systém se bude postupně
nastavovat tak, aby byl ku prospěchu
obou obcí. Jenom drobná poznámka -
sběrný dvůr je v majetku města, ale
provozovatelem je AVE. Od Nového
roku mají nově povinnost obce zajis-
tit sběr použitého textilu, toto je u nás
řešeno ve spolupráci s firmou
TextilEco a Diakonií Broumov.

jako již několik roků zpět je i letošní
zima zvláštní, prozatím jsme se ne-
museli potýkat se sněhovou kalami-
tou. Ale sníh k zimě patří a příroda si
potřebuje také odpočinout, takže snad
ještě něco napadne.

Mírný průběh zimy nám umožnil
dokončení vyčištění obtokové strou-
hy okolo rybníku a odstranění trav-
ního porostu před hrází a rybárnou.
Jak bylo již mnohokráte zmíněno,
příroda si musí nastavit režim biotopu
rybníka a doufám, že vše bude, jak
jsme si přáli.

S blížícím se jarem chceme dod-
ělat a připravit k provozu opravený
kurt u sokolovny, kde bude postavena
bouda jako zázemí a v současné době
řešíme nastavení systému rezervace a
vstupu na tento kurt, následovně po
výstavbě boudy budou napojeny ref-
lektory pro možnost večerního využi-
tí kurtu.

Městský úřad Svratka, tel.: 566 662 330, 566 662 336, e-mail: mesto@svratka.cz, starosta@svratka.cz
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Vážení spoluobčané Svratky,

Příští Novinky vyjdou dle kalendáře
na jaře, takže mi dovolte, abych vám
do zbytku zimy popřál mnoho sil.

Ing. Petr Řádek, starosta města
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ZŠ A MŠ SVRATKA
a vypadalo to na naše závěrečné poměření sil ve finále.V semifinále jsme jasně
přehráli Krounu 4:0.
Ve druhém semifinále však došlo k překvapení, když favorizovaný Herálec podle-
hl oslabeným Kameničkám 1:2. Kameničky se musely obejít bez hráčů 8. ročníku,
kteří byli na lyžařském výcviku.
Finále už bylo jednoznačnou záležitostí našeho týmu, dvěma góly se blýskla i
Helča, a porazili jsme soupeře 6:1.
Díky všem za předvedenou hru i za chování během celého turnaje.
Veliké poděkování patří opět Josefu Chmelíkovi a FAČR za spolupráci a krásné
ceny. 

D. Svoboda

• Dne 17.1. 2025 uspořádala naše škola ve spolupráci s FAČR, zastoupenou Pepou
Chmelíkem, fotbalový turnaj 1. stupně základních škol. Zúčastnily se školy z
Herálce, Kameniček, Krouny, Polničky, Svratouchu a Svratky.
Stupně vítězů:
–  mladší žáci: 1. Krouna, 2. Svratka, 3. Kameničky
– starší žáci:    1. Krouna, 2. Svratouch, 3. Kameničky
Sestava ZŠ Svratka:
mladší: Samuel Zikmund, Sebastian Zítka, Jiří Netolický, Kristýna Nováková,
Eliáš Černek, Dominik Pech, Matyáš Zavřel, Sabina Voldánová, Jakub Myška,
Jonáš Kubíček, Marcela Jílková
starší: Bára Pechová, Vojta Bureš, Vojta Moučka, Prokop Jílek, Lukáš Kubíček,
Jan Skřivan, Sofie Štědrá, Dominik Janeba
Děkujeme všem za účast a Pepovi za krásné ceny.                               D. Svoboda
Děkuji všem organizátorům i všem pomocníkům za jejich práci.         I. Kopecká

Páteční dopoledne 24.1.2025 patřilo v tělocvičně ZŠ Svratka opět fotbalu.
Původně pět základních škol mělo poměřit své síly ve fotbalovém turnaji žáků II.
stupně. Polnička se nakonec z důvodu veliké marodky omluvila a tak se rozehrály
zápasy pouze mezi čtyřmi školami. Naši žáci se tak postupně utkali s Krounou,
Kameničkami, Herálcem, a to dokonce hned dvakrát v základní skupině, s
Krounou a Kameničkami pak ještě jednou v semifinále a ve finále.K vidění bylo
mnoho pěkných fotbalových akcí v podání kluků i holek.Naše družstvo bylo od za-
čátku favoritem. Opírali jsme se o neúnavného, s chutí hrajícího Honzu
Hauptmana, doplňovaného Adamem Šnekem, Lukášem Netolickým, Matyášem
Kynclem, Helenkou Hauptmanovou, Patrikem Novákem, Radomyrem Orosem,
Petrem Lodinským a Tadeášem Kynclem. Do branky se postavil statečný Pavel
Kyncl. Neprohráli jsme jediný zápas, pouze s Herálcem jsme dvakrát remizovali, pokračování na str. 10
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• Tříčlenná skupina tvořená žáky 5. ročníku ve složení: Filip Novák, Filip Bláha a Antonín Havlík, zvítězila v okresním kole soutěže Finanční gramotnost. Gratulujeme!
Skupina postupuje do krajského kola, které se uskuteční v březnu. Přejeme mnoho úspěchů.

Děkujeme firmě Delta Svratka za materiál pro práci technického kroužku.                                                                                                                    I. Kopecká

Majitelé psů mají povinnost přihlásit každého psa staršího 3 měsíců.
Pokud psa již nemáte, je potřeba tuto skutečnost nahlásit na městském úřadě a
vrátit známku.
Termín splatnosti poplatku  je ke dni 31. 3. 2025.
Poplatek může být uhrazen převodem na účet č. 2227751/0100, variabilní symbol
1341, specifický symbol – číslo známky.

Místní poplatek z pobytu
Upozorňujeme občany, kteří poskytují přechodné ubytování, na povinnost odvá-
dět místní poplatek z pobytu, který činí 30 Kč za každý započatý den pobytu, s
výjimkou dne jeho počátku.

Termín splatnosti těchto poplatků je do 15 dnů po uplynutí každého čtvrtletí přís-
lušného kalendářního roku.

pokračování ze str. 9
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pokračování na str. 11

Platby za svoz komunálního odpadu 
Sazba poplatku za občana s trvalým pobytem ve Svratce je 1000 Kč.
Poplatek může být uhrazen převodem na účet města č. 212510512/0600, variabil-
ní symbol 1340, specifický symbol – číslo popisné.
Sazba poplatku za nemovitost sloužící k rekreaci je1000 Kč.
Poplatek může být uhrazen převodem na účet města č. 212510512/0600, variabil-
ní symbol 1345, specifický symbol – číslo popisné.
Termín splatnosti poplatku je ke dni  31. 5. 2025.

Platby za psa  
Sazba poplatku je 400 Kč za prvního psa, za druhého a každého dalšího psa téhož
držitele 600 Kč.
Sazba poplatku za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let  poplatek 200 Kč. Za
druhého a každého dalšího psa téhož držitele je poplatek 300 Kč.

Do začátku nového roku jsme se v našem středisku pustili s radostí
a s velkými plány. V následujících několika měsících budeme orga-
nizovat mimo běžných menších oddílových akcí i velký kurz první
pomoci pro všechny dětské členy střediska, ale i pro vedoucí.
Obsah kurzu bude veden profesionály a přizpůsoben jednotlivým
věkovým kategoriím. Dále se naši mladší vedoucí ponořili do
plánování okresního kola Závodu vlčat a světlušek, které se ve
Svratce má konat na jaře příštího roku. A protože skaut má být vž-
dy (dobře) připraven, v červnu si takové malé závody vyzkoušíme
nanečisto, s účastí našich spřátelených skautských středisek 
z blízkého okolí. 

Ráda bych touto cestou ze srdce poděkovala všem našim dět-
ským členům a jejich rodičům, ale i našim stálým dospělým pod-
porovatelům, kteří se letos opět registrovali a pomohli nám tak po-
kračovat v naplňování skautských výchovných cílů. Velmi si vaší
přízně vážíme. 

Děkujeme, že s námi skautujete!

Poplatky

Hasičská 5ka
V sobotu 11. 1. 2025 pořádalo SDH Svratka společně s SDH Herálec ve svra-
tecké sokolovně setkání Hasičské 5ky. Za účasti vedoucích a spolupořádajících
členů byl zhodnocen uplynulý ročník ligy TFA  mladých hasičů. Během roku
2024 proběhlo celkem pět závodů, kterých se zúčastnilo 765 soutěžících. Při
sobotním setkání si vedoucí předali zkušenosti, zhodnotili všechny závody a s
radostí můžeme napsat, že Hasičská 5ka bude v roce 2025 opět pokračovat a to
pěti závody, které se uskuteční v Novém Veselí, Škrdlovicích, Sněžném,
Svratce a Herálci.

Celé sezení se neslo v přátelském duchu a již teď se těšíme na další společné
akce.

VVH okrsku Svratka
V sobotu 18. 1. 2025 uspořádal SDH Chlumětín valnou hromadu okrsku
Svratka v budově obecního úřadu v Chlumětíně. Valné hromady se zúčastnili
delegate jednotlivých sborů okrsku a pozvaní hosté: náměstek starostky SH

ZŠ A MŠ SVRATKA

Hasiči informují

Co je nového 
ve skautském středisku

mutace SVRATKA číslování podle Svratky:_SVRATKA.QXD 18.2.2025 6:32 Stránka 2



pokračování ze str. 10

11SVRATKA  |

Hasiči informují
ČMS Josef Bidmon, vedoucí ústřední odborné rady ochrany obyvatelstva SH
ČMS Pavel Říha, člen VV OSH Žďár nad SázavouLadislav Procházka.
Nejprve zazněla zpráva o činnosti okrsku a poté zprávy o činnosti jednotlivých

Se surfem na závody a kolem světa
Když píšu tento článek, sedím v Imsouane v Maroku v kavárně na útesu s výhledem
na populární surfové místo, kde si lidé užívají jednu z nejdelších vln široko daleko.
Oceán šumí a burácí. Dostal jsem kapučíno, které se určitě nedá srovnat s tím, co
člověk dostane v nejlepších kavárnách v Evropě, ale mě baví tahle nedokonalost. 
V pozadí útesy, vyprahlé hory.

Neustálé přesouvání z místa na místo, noví lidé, nova kultura, krásné scenérie od
tropických pralesů až po pouště a hodně, hodně utracených peněz. Díky surfingu jsem
se podíval už do mnoha zemí. V každé zemi člověka šokuje něco jiného. Jiný zvyk
nebo přístup k životu, což člověka konfrontuje s tím, co zná, a pokud mu to hrdost
dovolí, má prostor se trochu pootevřít a nasát třeba trochu moudrosti.

Všude, kde jsem byl, jsem potkal super lidi. A stejně jako u nás, tak I na cestách,
člověk narazí na různé podivíny, průvodce, kamarády I nepřátele. Ze svých zkuše-
ností ale vím, že jsou lidé ve své podstatě stejní. Vím i to, že je třeba lámat stereoty-
py a být vice empatický vůči svému okolí. Protože skrz to můžu pochopit druhého 
a být v pořádku s tím, že je někdo jiný. Protože když jsem OK uvnitř, jsem OK s čím-
koli. Zároveň to dá člověku okno do světa. Když potkám člověka, který žije ve svém
jednoduchém betonovém baráku na poušti a I přes to nabídne co dům dá aby pohos-
til, ve člověku to budí zamyšlení.

Co tu vlastně v tom Maroku teď dělám? Jsem tu na Česko–Slovenském poháru 
v surfování. Momentálně se shodou okolností nacházím na prvním místě, což už v

sborů za rok 2024. Po zhodnocení loňského roku následovalo vytvoření plánu
práce okrsku Svratka pro letošní rok. Samozřejmě budeme dále pokračovat ve
vzájemné spolupráci  mezi jednotlivými sbory.

době vydání tohoto článku nemusí být pravda, ale uvidíme. 1.3. plánuji se svým
bráchou Tomášem Vítkem přednášku – Tom o Africe a pobytu v Keni a já o surfin-
gu a životě designera na volné noze.. Přednáška bude ve Svratce v Plísňáku – což je
volnočasový klub, kde parta kamarádů pořádá koncerty, přednášky, divadla a prostě
vše, čím může okořenit všední maloměstsko/vesnický život. Po přednáškách bude
koncert. Tak sleduj Plísňák na Facebooku nebo Instagramu a můžeš sledovat I můj
příběh na Instagramu @wonderwayofj a přát štěstí ve všem, co mě čeká!                     

Jan Vítek
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